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§ 77  

Introduktionsprogram i skola  
 

Ärendet utgår p.g.a. sjukanmälan från föredragande.  

 
 
- - - - - 
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§ 78 AFN 2015/93-133 

Statusrapport flyktingmottagande  

Beslut 

Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 

I statusrapporten presenteras hur flyktingmottagandet för närvarande ser ut i Nacka. Under 

året, fram till den 3 november, har Nacka kommun tagit emot 58 nyanlända flyktingar på 

anvisning av Arbetsförmedlingen och Migrationsverket. För att nå upp till ett mottagande 

på 139 nyanlända, enligt överenskommelsen med Länsstyrelsen, krävs tillgång till bostäder 

som kan inhysa 81 personer. Kommunen har i dagsläget identifierat boenden som kan 

möjliggöra nya anvisningar för 56 personer. Därmed återstår boenden för 25 personer.  

 

Det är ett fortsatt högt tryck på mottagandet av ensamkommande flyktingbarn. 

Kommunen har hittills tagit emot 175 barn under året – nästan alla sedan juni. Totalt 

ansvarade kommunen den 22 oktober för 214 ensamkommande. 174 av dessa är 

asylsökande, resterande har erhållit permanent uppehållstillstånd. Det är som tidigare 

rapporterat mycket svårt att finna adekvata boenden. Antalet barn som placeras i Nacka 

kommun har dock ökat – här bor nu ca 90 ensamkommande. Rekrytering av familjehem i 

kommunen pågår. Runt 65 familjer i Nacka har anmält sitt intresse. 

Handlingar i ärendet 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 28 oktober 2015 

Bilaga 1. Migrationsverkets förklaringar på vanliga begrepp inom flyktingmottagandet 

Beslutsgång 

Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet.  

 

- - - - - 
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§ 79 AFN 2015/108-231 

Bostäder till nyanlända med uppehållstillstånd 

Beslut 

Arbets- och företagsnämnden återremitterar ärendet med följande uppdrag att till möte i 

december ta fram ett beslutsärende som ska vara styrande och gå till kommunstyrelsen för 

information.  

a) Där de ekonomiska konsekvenserna av olika boende alternativ finns beskrivna, 

både på samhällsnivå och för kommunen. 

b) Vilka konsekvenser olika boendeformer kan få för integrationsprocessen. 

c) Vilka krav som kan ställas på bostadsstandard utifrån kommande behov av bostad 

för ett stort ökat antal nyanlända, så att boendestandarden blir hållbar ekonomiskt 

och de nyanlända får incitament att komma i egen försörjning och eget permanent 

boende.  

d) Vilka konsekvenser riksdagens föreslagna förändring av förordningen i plan-och 

byggförordningen kan få för bostäder till nyanlända.  

Ärendet 

Idag finns cirka 120 000 personer i Migrationsverkets mottagningssystem och cirka 10 200 

väntar på en kommunplacering. Stora mängder nya flyktingar kommer in i Sverige och 

antalet som ska kommunplaceras väntas öka väsentligt.  

 

Syftet med bedömningsgrunderna för bostäder till nyanlända med uppehållstillstånd är 

främst att få till en ekonomiskt effektiv och ändamålsenlig integrationsprocess inom 

kommunen. 

Handlingar i ärendet 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 4 november 2015  

Yrkanden 

Ordförande Jan-Eric Jansson (KD), med instämmande av Ylva Sandström (M), Joakim 

Olofsson (FP) och Claes Tarras Ericsson (C), yrkade att arbets- och företagsnämnden 

återremitterar ärendet med följande uppdrag att till möte i december ta fram ett 

beslutsärende som ska vara styrande och gå till kommunstyrelsen för information.  

a) Där de ekonomiska konsekvenserna av olika boende alternativ finns beskrivna, både på 

samhällsnivå och för kommunen. 

b) Vilka konsekvenser olika boendeformer kan få för integrationsprocessen. 

c) Vilka krav som kan ställas på bostadsstandard utifrån kommande behov av bostad för ett 

stort ökat antal nyanlända, så att boendestandarden blir hållbar ekonomiskt och de 

nyanlända får incitament att komma i egen försörjning och eget permanent boende.  
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§ 79 forts  

 

d) Vilka konsekvenser riksdagens föreslagna förändring av förordningen i plan-och 

byggförordningen kan få för bostäder till nyanlända. 

Beslutsgång 

Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons (KD) 

återremissyrkande.  

Protokollsanteckningar 

Maria Lähetkangas (S) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Det är bra att Nacka nu tar initiativ till olika möjligheter till boenden. Vi socialdemokrater 

saknar dock en mer långsiktig planering för hur vi ska lösa bostadssituationen för alla ex 

ungdomar, nyanlända osv i Nacka. Vi anser att det behövs fler och billiga hyresrätter och 

föreslår bland annat en utredning av ett kommunalt bostadsbolag.” 

 

Joakim Olofsson (FP) och Björn Carheden (FP) lät anteckna följande till 

protokollet.  

 

”Arbets- och företagsnämnden ansvarar för mottagandet av nyanlända med 

uppehållstillstånd, skyddsbehövande och anhöriga som anknyter till ovan nämnda grupper. 

 

Från den 1 mars 2016 kommer en ny lagstiftning som innebär att alla kommuner måste ta 

ett gemensamt ansvar för mottagandet. För Nackas del kan det innebära att antalet som 

anvisas till kommunen väsentligt ökar från de 139 som idag ingår i överenskommelsen och 

därmed ett ytterligare behov av bostäder. 

 

Då kommunen haft svårt att få fram boenden till nyanlända i den takt som behövs, anser 

Folkpartiet att reglerna bör ändras för att göra det lättare att hitta bostäder. Som tillägg till 

kommunens förslag anser Folkpartiet att:  

 

- För ensamstående och par utan barn är korridorsboende ett alternativ till 

lägenheter med egen ingång. Gemensamt kök kan vara ett alternativ. WC och 

dusch bör om möjligt vara enskilt.  

- Barnfamiljer bör ha eget WC och toalett men kan dela kök med andra, om 

andra alternativ inte finns att tillgå.  

- Barnfamiljer kan inte alltid få bostäder med separata rum för varje barn. 

Kommunen får avgöra när det finns behov för större bostäder p.g.a. antal 

barn, men huvudlinjen bör vara att barn av samma kön kan dela rum.  
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§ 79 forts  

 

- Byggande av modulbostäder bör skyndas på och dessa bostäder bör göras 

tillgängliga även för andra grupper, såsom studenter och andra Nacka-bor 

som söker sin första egna bostad. Detta bidrar till integrationen av de 

nyanlända.” 

 

Ylva Sandström (M) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Flyktingströmmen till Sverige är större än den någonsin varit, och inget tyder på att 

flyktingmottagandet kommer minska, tvärtom kan Nacka med det kommunala tvånget att 

ta emot förväntas mångdubbla sitt mottagande nästa år. Om detta ska fungera i framtiden, 

måste vi acceptera att sänka de krav på boendestandard som hittills gällt - det fungerar helt 

enkelt inte när bostäder för väldigt många måste fram. Vi känner stor oro att Sverige håller 

på att knäcka sig självt, där nuvarande nivå och höga kostnadsläge är inte förenlig med ett 

fortsatt stort mottagande. Konkret kan vi t.ex. inte förstå varför korridorboende inte är 

acceptabelt för en ensamstående nyanländ, något som ju är helt normalt för unga svenska 

studenter. Vi kan heller inte se att tvättmaskin tillhör livets absoluta nödtorft - det går att 

tvätta för hand. Alla barn behöver inte ha eget rum, utan vi måste våga ifrågasätta 

bostadsstorlekar. Ensamstående unga bor i bostadsbristens Stockholm ofta inneboende 

eller flyttar runt i andrahandskontrakt - då kan detta inte vara "oacceptabelt" för jämnåriga 

flyktingar att bo utan egen ingång som inneboende någonstans, eller att kontrakt kan vara 

kortare än två år.  

  

En viktig utgångspunkt måste också vara att man kan klara sin hyra på de inkomster man 

har, och inte att bostadsbidrag ska vara norm. Genom att erbjuda en enklare 

boendestandard får man också tydligare incitament att komma i egen försörjning och av 

egen kraft skaffa sig ett bättre boende - samtidigt som socialtjänstens boenden kan 

användas för nya personer, istället för att bli permanenta lösningar.” 

 

- - - - - 
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§ 80 AFN 2015/110-133 

Kommunal drift av boende för ensamkommande barn 

Beslut 

Arbets- och företagsnämnden godkänner att direktören för arbete och fritid ingår avtal 

med det kommunala produktionsområdet Välfärd samhällsservice om att starta boende för 

ensamkommande barn. 

Ärendet 

Kommunen behöver utöka kapaciteten för boendeplatser för ensamkommande barn för att 

inte riskera lösningar där boendet finns långt från Nacka kommun och/eller där priset blir 

väsentligt högre jämfört med kostnaden som råder idag. För att lösa detta behov föreslås 

att arbets- och företagsnämnden hemställer hos kommunstyrelsen att uppdra till 

produktionsområdet Välfärd Samhällsservice att starta ett hem för vård och boende (så 

kallat HVB-hem) för ensamkommande barn. 

Handlingar i ärendet 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 4 november 2015  

Yrkanden 

Louise Ollivier (MP), Maria Lähetkangas (S), Jan-Eric Jansson (KD) och Efson Goitom 

(NL) yrkade bifall till förslag till beslut.   

Beslutsgång 

Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 

 

Maria Lähetkangas (S) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Vi socialdemokrater är positiva till att kommunen nu öppnar ett kommunalt boende för 

ensamkommande flyktingbarn. Vi är dock kritiska till att det dröjt så länge på tiden 

eftersom denna situation har varit känd länge. Det är i dagsläget bekymmersamt att så 

många ensamkommande flyktingbarn som Nacka tar emot bor utanför kommunen.” 

 

Ylva Sandström (M) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Det är viktigt att kommunen för framtiden inte låser fast sig i att ensamkommande barn i 

första hand placeras i hbv hem. Enligt de nya riktlinjer nämnden antog nyligen ska 

familjehem vara förstahandsalternativ för alla ensamkommande barn. Just nu befinner vi  
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§ 80 forts  

 

oss dock i en extrem situation, då varken hvb-hem eller familjehem finns att tillgå i den 

omfattning som behövs, varför det inte går att vänta. 

 

Från årsskiftet införs stödboende, ett alternativ till hvb, vilket bör föranleda att de flesta 

hvb-hem bör bli stödboende.” 

 

Joakim Olofsson (FP) och Björn Carheden (FP) lät anteckna följande till 

protokollet.  

 

”Kommunen behöver utöka kapaciteten för boendeplatser för ensamkommande barn för 

att inte riskera lösningar där boendet finns långt från Nacka kommun och/eller där priset 

blir väsentligt högre jämfört med kostnaden som råder idag. För att lösa detta behov 

föreslås att arbets- och företagsnämnden hemställer hos kommunstyrelsen att uppdra till 

produktionsområdet Välfärd Samhällsservice att starta ett hem för vård och boende (så 

kallat HVB-hem) för ensamkommande barn.  

 

Folkpartiet är positiv till ovan förslag och uppskattar att AF enheten agerar aktivt i frågan. 

Det är dock viktigt att tydliga budgetramar ställs för verksamheten så de avsedda 

besparingarna sker eller kostnadshöjningar uteblir. I ett senare skede kan det bli aktuellt att 

konkurrensutsätta den kommunala produktionen på området, med bibehållen kvalitet och 

socialt ansvar.  

 

Fler boenden för ensamkommande barn i Nacka ökar möjligheten att aktivt arbeta med 

integrationen av dessa och samarbetet med föreningslivet i Nacka kan inkludera fler 

ensamkommande flyktingbarn, vilket är ett område Folkpartiet vill stödja.”  

 

- - - - - 
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§ 81 AFN 2015/48-106  

”Unga i arbete”, överenskommelse mellan Nacka 

kommun och Arbetsförmedlingen Nacka Värmdö 

Beslut 

Arbets- och företagsnämnden föreslår att kommunstyrelsen antar Överenskommelse om 

”Unga i Arbete” mellan Nacka kommun och Arbetsförmedlingen Nacka Värmdö, enligt 

bilagan till tjänsteskrivelsen med följande ändring under punkten Verksamhet som ska bedrivas 

i samverkan (bilaga 3): 

 

"Genom statligt och kommunalt samarbete kring tidiga insatser för unga människor som 

står utanför arbetsmarknaden, ska nya samverkansformer utvecklas, i syfte att skapa 

förutsättningar för att få till stånd varaktig och framgångsrik verksamhet för ungas 

etablering på arbetsmarknaden. Arbetet ska utgå från både befintliga 

arbetsmarknadspolitiska insatser och nya initiativ inom arbetsmarknadspolitiken. Målet är 

att nya arbetsformer ska kunna integreras i Arbetsförmedlingens och kommunens ordinarie 

verksamhet. Se bilaga 3 för en mer fullständig beskrivning av verksamheten som ska 

bedrivas i samverkan." 

 

Arbets- och företagsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad.  

Ärendet 

Regeringen tillsatte i december 2014 Delegationen för unga till arbete, DUA, som har till 

uppgift att främja en konstruktiv och flexibel samverkan mellan Arbetsförmedlingen och 

kommunerna på lokal nivå, för att minska ungdomsarbetslösheten. I stort sett alla 

kommuner i landet har skrivit avsiktsförklaringar om att man vill samverka lokalt.  

Överenskommelsen ska syfta till att genom lokal samverkan, långsiktigt och varaktigt 

minska ungas arbetslöshet. Målgrupp för överenskommelsen är samtliga ungdomar mellan 

16 och 24 år, bosatta i kommunen som varken studerar eller arbetar eller som är 

undersysselsatta. Samverkan mellan myndigheterna ska förenkla vägen till egen försörjning 

via arbete, studier eller företagande för unga Nackabor. Genom överenskommelsen ska 

dubbelarbete undvikas, bland annat genom att den enskildes planering och beslut om insats 

samordnas. Eftersom detta sammantaget väntas ge positiva effekter till unga i kommunen 

som varken studerar eller arbetar, föreslås att föreslagen ”Överenskommelse mellan Nacka 

kommun och Arbetsförmedlingen Nacka/Värmdö” godkänns.  

Handlingar i ärendet 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 2 november 2015   

Bilaga ”Unga i arbete”, Överenskommelse mellan Nacka kommun och Arbetsförmedlingen 

Nacka Värmdö.   

Bilaga 1 till Överenskommelse. Kartläggning av målgruppens storlek och sammansättning.  
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Bilaga 2 till Överenskommelse. Redovisning av befintlig verksamhet.  

Bilaga 3 till Överenskommelse. Verksamhet som ska bedrivas i samverkan.  

Bilaga Beslut om medel från DUA, för att utarbeta en överenskommelse under hösten 

2015. 

Yrkanden 

Ordförande Jan-Eric Jansson (KD) yrkade att sammanträdet skulle ajourneras.  

Ylva Sandström (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut med den ändring att texten 

i Överenskommelsen under punkten "Verksamhet som ska bedrivas i samverkan..." ändras 

till: 

 

"Genom statligt och kommunalt samarbete kring tidiga insatser för unga människor som 

står utanför arbetsmarknaden, ska nya samverkansformer utvecklas, i syfte att skapa 

förutsättningar för att få till stånd varaktig och framgångsrik verksamhet för ungas 

etablering på arbetsmarknaden. Arbetet ska utgå från både befintliga 

arbetsmarknadspolitiska insatser och nya initiativ inom arbetsmarknadspolitiken. Målet är 

att nya arbetsformer ska kunna integreras i Arbetsförmedlingens och kommunens ordinarie 

verksamhet. Se bilaga 3 för en mer fullständig beskrivning av verksamheten som ska 

bedrivas i samverkan." 

Beslutsgång 

Sammanträdet ajournerades och återupptogs efter 15 minuter. 

 

Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med Ylva Sandströms (M) yrkande.   

 

Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

Protokollsanteckning  

Ylva Sandström (M) lät anteckna följande till protokollet.  

 

”Vi godkänner överenskommelsen enligt den ursprungliga skrivningen då vi uppfattar den 

främst som en avsiktsförklaring att fördjupa samarbetet, vilket vi är positiva till.  

Föreliggande överenskommelse är dock inte fullständig utan behöver vidareutvecklas. Vi 

bedömer att samarbetet bör omfatta fler insatser. Vi anser också att målen måste vara mer 

konkreta och kvantifierbara och möjliga att följa upp. Vi skulle också vilja se tydligare hur 

denna samordning kan ge synergier, och vilka. De ekonomiska konsekvenserna måste 

också synliggöras.” 

 

Maria Lähetkangas (S) lät anteckna följande till protokollet.  
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”Vi välkomnar att överenskommelsen angående DUA nu kan undertecknas och 

genomföras i Nacka. Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Nacka listan önskar dock att 

arbetet i första hand ska fokusera på utbildningskontrakt, trainee och högre studiebidrag.” 

 

- - - - - 
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§ 82 

Anmälningsärenden och delegationsbeslut  

Beslut 

Arbets- och företagsnämnden noterar att den har tagit del av handlingar.  

Handlingar i ärendet 

Protokoll 

Protokollsutdrag § 252 Kommunfullmäktige 2015-10-19, Begäran om entledigande från 

uppdrag som ersättare i arbets- och företagsnämnden från Nina Kienast (V) 

Rapporter 

Lex Sarah rapport om ett missförhållande enligt 14 kap 3 § SoL och 24 b § LSS samt en 

tillhörande utredning  

Delegationsbeslut  

Ordförandebeslut Kommunal drift av evakueringsboenden inom Migrationsverkets ansvar 

för asylsökande, AFN 2015/109-133 

Bilaga till ordförandebeslut – tjänsteskrivelse  

Inbjudningar 

Skolverkets konferens Gymnasial lärling – ett sätt att matcha arbetslivets kompetensbehov, 

den 4 december 2015, Stockholm, Rival, Mariatorget 3. 

Beslutsgång 

Arbets- och företagsnämnden noterade att den har tagit del av handlingar.  

 

 

- - - - - 
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 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 83 

Övriga frågor  
Louise Ollivier (MP) uppmanar ledamöter i nämnden att ställa upp som volontärer på 

evakueringsboendet i Graninge.   

 

Ordförande Jan-Eric Jansson (KD) lyfter frågan om ansvarsfördelning för 

flyktingmottagande och överlämnar en skrivelse angiven nedan.  

Beslut  

Arbets- och företagsnämnden ger uppdrag till direktör för arbete och fritid att bereda ett 

ärende mot bakgrund av inlämnad information.   

Yrkanden 

Ordförande Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Ylva Sandström (M), 

Joakim Olofsson (FP) och Claes Tarras-Ericsson (C), att arbets- och företagsnämnden ger 

uppdrag till direktör för arbete och fritid att bereda ett ärende med följande information 

som utgångspunkt:  

  

”Nacka har under 2015 undertecknat en överenskommelse med länsstyrelsen om att ta 

emot 139 nyanlända. Det har varit ett frivilligt åtagande men det är nu sannolikt att en 

majoritet i riksdagen kommer att tvinga alla kommuner till ett mottagande enligt en 

fördelningsnyckel. Det fördelningstal som nu gäller innebär att Nacka 2016 ska ta emot ett 

mångdubbelt antal nyanlända i jämförelse med 2015. 

 

Nu i slutet av 2015 har Nacka också tagit emot 175 ensamkommande barn som är långt fler 

än överenskommelsen om mottagande av ensamkommande flyktingbarn för innevarande 

åt. Och med hänsyn till de flyktingströmmar som kommer till vårt land finns det 

välgrundade skäl att anta att det blir betydligt fler 2016. 

 

Nacka har klarat av mottagandet trotts en stor påfrestning av hela kommunorganisationen. 

Men nu krävs det mycket mer av Nackas organisation och speciellt av den process som ska 

ta fram bostäder för nyanlända.  

 

Det är arbets- och företagsnämnden (AFN) som har det övergripande ansvaret för 

flyktingmottagandet. Men flera nämnder har avgörande ansvar för att genomföra en snabb 

och effektiv process av bostäder till nyanlända. Kommunstyrelsen har genom utskotten en 

del av uppdraget och Miljö och stadsbyggnad är nästan alltid en beslutande part i 

processen.  

 

 

 



 16 (16) 
 11 november 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Arbets- och företagsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 83 forts  

 

Då kommunstyrelsen har övergripande ansvar för styrning och ledning vill vi överlämna 

denna läges beskrivning till kommunstyrelsen med önskan om att Kommunstyrelsen 

analyserar vilka åtgärder som ska genomföras för att snabba på processen för framtagande 

av bostäder för en ny nivå av antal nyanlända.” 

Beslutsgång 

Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons (KD) yrkande.  

 

- - - - - 
 


